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Folketingets Erhvervsudvalg 

Christiansborg 

10. marts 2025 

Svar på Erhvervsudvalgets spørgsmål nr. 123 (Alm. del) af 10. 

februar stillet efter ønske fra Mette Thiesen (DF). 

Spørgsmål 123 

Vil ministeren redegøre for, jf. svar på REU spørgsmål 326, alm. del., om det er 

regeringens hensigt at sikre, at statens indkøb af advokatydelser i fremtiden er 

underlagt udbudsloven fuldt og helt, samt hvilken politisk beslutning det vil 

kræve? 

 

Svar 

Regeringen skal altid følge til en hver tid gældende love og regler, herunder også 

udbudsloven. Det gælder også, såfremt der i fremtiden besluttes justeringer i for-

hold til statens indkøb af advokatydelser.    

Med afsæt i regeringsgrundlaget har regeringen i 2024 haft nedsat en ekspert-

gruppe, som har undersøgt statens indkøb af advokatydelser. Ekspertgruppen har 

på baggrund af et intensivt analysearbejde udarbejdet en rapport med anbefalinger 

til at skabe øget konkurrence om statens indkøb af juridiske ydelser.  

Det er vigtigt for regeringen at sikre, at eventuelle beslutninger baseres på et solidt 

grundlag og tager hensyn til både forsyningssikkerhed, kvalitet og økonomiske 

hensyn. Derfor vil regeringen tage sig den nødvendige tid til at tage stilling til tiltag 

på området.  

Der henvises desuden til svar på FIU alm. del spørgsmål 73. 

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

Offentligt
ERU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 123

Erhvervsudvalget 2024-25
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